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Tekst inspreken Jos Heijmans tijdens de commissie fysiek van 
de gemeente Leudal op 9 april 2025 

 

Geachte voorzitter, 

Ik spreek vanavond in n.a.v. de plannen van de gemeente 
Roermond welke waarschijnlijk grote gevolgen zullen hebben 
voor de inwoners van Horn. Maar eerst wil ik graag namens de 
bewoners van de Kemp, wiens belangen ik behartig,  
wethouder Houben complimenteren en bedanken voor de 
informatieavond van donderdag 27 maart j.l.  

Dit was voor de eerste keer sinds de ramp van 2021 dat de 
bewoners zich gehoord voelde en dat ze ook serieus werden 
genomen. Als de techneuten, bestuurders, ambtenaren en 
inwoners samenwerken kunnen er wonderen verricht worden.  

Nu naar de plannen van de gemeente Roermond. Op de eerste 
plaats kan ik u vertellen dat de gedupeerde inwoners van Horn 
op voorhand niet tegen de plannen van Roermond zijn. Zeker 
niet, maar het kan en mag niet zo zijn dat door de verlaging van 
de dam aan de Roermondse kant de voordelen voor de 
inwoners van Roermond zijn en de risico’s en nadelen voor de 
inwoners van Horn.  

Wethouder Houben heeft op donderdag 27 maart verklaard 
dat voordat er aan de Roermondse kant begonnen kan worden, 
er goede tijdelijke maatregelen aan de Kemp te Horn 
gerealiseerd moeten zijn. Dit is een veel beter en duidelijker 
standpunt dan de eerdere brief van het college van B&W van 
Leudal van 16 juli 2024 gericht aan de gemeenteraad van 
Leudal.  
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Daar in staat dat Leudal positief staat tegenover de plannen 
onder een tweetal nietszeggende voorwaarden.  

De plannen van Roermond zullen zonder twijfel van grote 
invloed zijn bij hoogwater voor Midden-Limburg maar ook voor 
de gemeenten verder stroomafwaarts. Rijkswaterstaat is daar 
heel duidelijk in.  In hun brief van 5 mei 2021 aan het college 
van B&W van Leudal geeft Rijkswaterstaat aan een studie uit 
voeren naar de optimale dimensionering van het 
retentiebekken bij Horn om daarmee de negatieve effecten 
van de damverlaging te minimalieren. Hoe staat het met dit 
onderzoek ? Waarom heeft het college van Leudal dat niet 
vermeld aan Roermond in hun brief van 16 juni 2024 i.p.v. op 
voorhand akkoord te gaan? 

Toch zijn de gedupeerde burgers van Horn niet mordicus tegen 
maar er moet eerst duidelijkheid komen over risico’s en de 
maatregelen die Leudal daarvoor neemt. De keuze en de 
beslissing voor een nooddijk in tijden van hoogwater moet 
eerst in overleg met de inwoners genomen zijn, en ook klaar 
voor een eventueel gebruik in geval van nood. Pas dan kan de 
gemeente Roermond hun plannen verder ontwikkelen. 

De gedupeerden inwoners, geachte commissie, hebben sinds 
afgelopen donderdag 27 maart weer een klein beetje 
vertrouwen gekregen in het gemeentebestuur van Leudal. 
Echter vertrouwen komt te voet en gaat te paard is een oud 
Chinees spreekwoord en zeker actueel in dit huis van de 
gemeente.  
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Nogmaals ze zijn niet tegen de plannen van Roermond maar 
willen geen extra onnodig risico lopen ten gunste van de 
uitvoering van die plannen. De oplossing ligt waarschijnlijk in 
de samenwerking tussen de gemeente Leudal en de gemeente 
Roermond waarbij de gemeente Roermond haar 
verantwoordelijkheid moet nemen en er voor moet zorgen dat 
haar plannen niet ten kosten gaan van de inwoners van de 
gemeente Leudal. De gemeente Leudal moet daarnaast beter 
communiceren met i.p.v. over haar burgers en haar burgers 
beter beschermen tegen hoogwater i.p.v. in geval van crises- 
situaties een briefje in de bus duwen waarin letterlijk staat;    
“Er komt hoog water aan maar wij kunnen niets voor u doen!”!  

Geachte commissie laat uw inwoners niet in de steek, het 
verleden is pijnlijk genoeg en dit is ook uw kans om uw burgers 
te helpen. Zij vragen niet het onmogelijke maar slechts de 
volgende 3 zaken: 

1. Meer zekerheid/steun  in de bestrijding bij hoog water, 
2. Mogelijkheid om de lokale deskundigheid van 

aanwonenden vooraf en tijdens hoogwatersituaties in te 
brengen, 

3. Een betere en transparante communicatie waarbij niet 
beloofd wordt wat u gaat doen maar waarbij u doet wat er 
is beloofd. 

Wethouder Houben heeft tijdens de informatiebijeenkomst 
van donderdag 27 maart een prima herstart gemaakt, wij 
vragen u om op die weg door te gaan. 

Hartelijk dank voor uw aandacht. 

 

 


